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R O M Â N I A 
JUDEŢUL VASLUI 

COMUNA RAFAILA 
CONSILIUL LOCAL 

Cod poştal- 737541 – RAFAILA – Telefon/fax: 0235/459274 
   

Nr. 2068 din 18.05.2018 

PROCES – VERBAL  
 

privind desfăşurarea şedinţei ordinare a Consiliului 
 local al comunei Rafaila, din data de 17 mai 2018, ora 0800 

 
SECRETARUL COMUNEI 

- Face apelul nominal al membrilor Consiliului local şi constată că sunt prezenţi 11 consilieri 
din 11 care alcătuiesc Consiliului local al comunei Rafaila. Şedinţa se declară legal constituită. 

- Participă la lucrările şedinţei domnul Fînariu Constantin, primarul comunei Rafaila şi 
domnul Sandu Gabriel, viceprimarul comunei Rafaila, judeţul Vaslui si domnul Ciolan Mihai, 
preot paroh la biserica sfintii arhangheli Mihail si Gavriil. 

- Pune la dispoziţia consilierilor procesul – verbal încheiat în şedinţa anterioară, pentru a fi 
studiat, după care ulterior îl va supune aprobării Consiliului local. 

 

- PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ - domnul consilier, Rusu Vasile. 
 

În conformitate cu Dispoziţia nr. 220 din 10.05.2018 emisă de primarul comunei Rafaila, 
Consiliul local al comunei Rafaila a fost convocat în şedinţă ordinară, pentru data de astăzi, 17 mai 
2018, ora 0800, cu următoarea ordine de zi: 
 
           1. Proiect de hotarare privind declararea in stare de insolvabilitate a unor 
debitori persoane decedate si scoaterea creantelor fiscale ale acestora din evidenta 
curenta. 
 2. Proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii a III-a, a bugetului local al 
comunei Rafaila, pentru anul 2018. 

 3. Proiect de hotarare privind aprobarea inchirierii, prin incredinƫare directa, a 
unor suprafete de teren din islazul comunal ce apartine domeniului privat al comunei 
Rafaila, judetul Vaslui. 
 
 Dacă mai sunt şi alte propuneri ? 
 

Supun la vot ordinea de zi:  
 

    -  Cine este „pentru” ? 
   - 11 voturi „pentru” 
 

  -  Cine este „contra” ? 
 

-  Cine se abţine ? 
 

In unanimitatea celor prezenti, ordinea de zi a fost aprobată. 
 

  1. Trecem la primul punct înscris pe ordinea de zi şi dau cuvântul domnului primar, 
Fînariu Constantin, pentru a prezenta expunerea de motive şi proiectul de hotarare privind 
declararea in stare de insolvabilitate a unor debitori persoane decedate si scoaterea 
creantelor fiscale ale acestora din evidenta curenta. 
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 - Dau cuvântul doamnei Sandu Daniela, inspector (operator rol), pentru a prezenta raportul 
compartimentului de resort la proiectul de hotarare privind declararea in stare de 
insolvabilitate a unor debitori persoane decedate si scoaterea creantelor fiscale ale acestora 
din evidenta curenta. 
 - Dau cuvântul domnului consilier, FANARIU COSTEL, preşedintele comisiei de 
specialitate pentru învăţământ, sănătate, cultură, activităţi sportive şi de agrement, turism, pentru a 
prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul hotarare privind declararea in stare de 
insolvabilitate a unor debitori persoane decedate si scoaterea creantelor fiscale ale acestora 
din evidenta curenta. 
 - Dau cuvântul domnului consilier, SANDU GABRIEL, preşedintele comisiei de specialitate 
pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public 
şi privat al comunei, agricultură, gospodărire comunală, protecţia mediului, servicii şi comerţ, 
pentru a prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul de hotarare privind declararea 
in stare de insolvabilitate a unor debitori persoane decedate si scoaterea creantelor fiscale ale 
acestora din evidenta curenta. 
 - Dau cuvântul domnului consilier, ONCIU IOAN, preşedintele comisiei de specialitate 
pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi 
protecţiei sociale, pentru a prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul de hotarare 
privind declararea in stare de insolvabilitate a unor debitori persoane decedate si scoaterea 
creantelor fiscale ale acestora din evidenta curenta. 

 

DISCUTII: 
 

Domnul Ivanciu Viorel spune ca este pacat ca doar asa putem scapa de amenzi. Am ajuns sa 
ne „bucuram” de moartea unora, doar din acest motiv: au amenzi multe si doar asa ne putem si noi 
scade de ele. 

Totusi unii oameni chiar au inteles si vin si mai platesc si din amenzi, cate putin cate putin 
deoarece ele nu sunt purtatoare de dobanda si vor reusi sa le stinga la un moment dat. 

 
 Vom trece la adoptarea proiectului de hotărâre privind declararea in stare de 
insolvabilitate a unor debitori persoane decedate si scoaterea creantelor fiscale ale 
acestora din evidenta curenta. 
                                 -  Cine este „pentru” ?  
     - 11 voturi „pentru” 
 

 -  Cine este „contra” ? 
 

   -  Cine se abţine ? 
 

In unanimitatea celor prezenti, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Am să prezint hotărârea în întregime. 
 

 2. Trecem la cel de-al doilea punct înscris pe ordinea de zi şi dau cuvântul domnului primar, 
Fînariu Constantin, pentru a prezenta expunerea de motive şi proiectul de hotarare privind 
aprobarea rectificarii a III-a, a bugetului local al comunei Rafaila, pentru anul 2018. 

- Dau cuvântul doamnei Handrea Catalina-Viorica, consilier - contabil, pentru a prezenta 
raportul compartimentului de resort, proiectul de hotarare privind aprobarea rectificarii a III-a, 
a bugetului local al comunei Rafaila, pentru anul 2018. 

- Dau cuvântul domnului consilier, FANARIU COSTEL, preşedintele comisiei de 
specialitate pentru învăţământ, sănătate, cultură, activităţi sportive şi de agrement, turism, pentru a 
prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul hotarare privind aprobarea rectificarii 
a III-a, a bugetului local al comunei Rafaila, pentru anul 2018. 
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- Dau cuvântul domnului consilier, SANDU GABRIEL, preşedintele comisiei de 
specialitate pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-finanţe, administrarea 
domeniului public şi privat al comunei, agricultură, gospodărire comunală, protecţia mediului, 
servicii şi comerţ, pentru a prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul de hotarare 
privind aprobarea rectificarii a III-a, a bugetului local al comunei Rafaila, pentru anul 2018.
 - Dau cuvântul domnului consilier, ONCIU IOAN, preşedintele comisiei de specialitate 
pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi 
protecţiei sociale, pentru a prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul de hotarare 
privind aprobarea rectificarii a III-a, a bugetului local al comunei Rafaila, pentru anul 2018. 

 DISCUTII: 
 
 Domnul primar spune: am primit de la Consiliul Judetean Vaslui suma de 70 mii lei, bani ce 
ii vom investi in piatra pentru intretinerea drumurilor din comuna. 
 Domnul Onciu Ioan spune ca asteptam de mult sa se puna piatra si pe Valea lui Nistor, mai 
ales la Canton unde, am mai spus, este foarte rau drumul cand ploua. 
Domnul primar spune ca vom rezolva toate drumurile care necesita interventii cu piatra.   
 
 Vom trece la adoptarea proiectului de hotărâre privind aprobarea rectificarii a 
III-a, a bugetului local al comunei Rafaila, pentru anul 2018. 
                                 -  Cine este „pentru” ? 
     - 11 voturi „pentru” 
 

 -  Cine este „contra” ? 
   -  Cine se abţine ? 
 

In unanimitatea celor prezenti, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Am să prezint hotărârea în întregime. 
 
3. Trecem la cel de-al treilea punct înscris pe ordinea de zi şi dau cuvântul domnului primar, 

Fînariu Constantin, pentru a prezenta expunerea de motive şi proiectul de hotarare privind 
aprobarea inchirierii, prin incredinƫare directa, a unor suprafete de teren din islazul comunal 
ce apartine domeniului privat al comunei Rafaila, judetul Vaslui. 

- Dau cuvântul domnului Sandu Gabriel, viceprimarul comunei, pentru a prezenta raportul 
compartimentului de resort la proiectul de hotarare privind aprobarea inchirierii, prin 
incredinƫare directa, a unor suprafete de teren din islazul comunal ce apartine domeniului 
privat al comunei Rafaila, judetul Vaslui. 

- Dau cuvântul domnului consilier, FANARIU COSTEL, preşedintele comisiei de 
specialitate pentru învăţământ, sănătate, cultură, activităţi sportive şi de agrement, turism, pentru a 
prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul hotarare privind aprobarea inchirierii, 
prin incredinƫare directa, a unor suprafete de teren din islazul comunal ce apartine 
domeniului privat al comunei Rafaila, judetul Vaslui. 

- Dau cuvântul domnului consilier, SANDU GABRIEL, preşedintele comisiei de 
specialitate pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-finanţe, administrarea 
domeniului public şi privat al comunei, agricultură, gospodărire comunală, protecţia mediului, 
servicii şi comerţ, pentru a prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul de hotarare 
privind aprobarea inchirierii, prin incredinƫare directa, a unor suprafete de teren din islazul 
comunal ce apartine domeniului privat al comunei Rafaila, judetul Vaslui. 

- Dau cuvântul domnului consilier, ONCIU IOAN, preşedintele comisiei de specialitate 
pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi 
protecţiei sociale, pentru a prezenta raportul de AVIZARE al comisiei la proiectul de hotarare 
privind aprobarea inchirierii, prin incredinƫare directa, a unor suprafete de teren din islazul 
comunal ce apartine domeniului privat al comunei Rafaila, judetul Vaslui. 
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 DISCUTII:  
  
 Domnul primar spune ca suntem nevoiti sa procedam asa deoarece ne preseaza Curtea de 
Conturi si alta solutie nu avem. 
 Domnul Birgau Vasile intreaba: nu ar fi mai bine daca s-ar continua tot cu Asociatia? Sa 
schimbam presedintele si sa mergem inainte tot cu Asociatia. 
 Domnul Focsa Ioan spune ca ar fi bine dar, iata, nu mai vrea nimeni sa-si asume 
raspunderea. Sunt multe drumuri de facut la Banca, la Judecatorie, la APIA, drumuri care nu le 
deconteaza nimeni, de aici si ezitarea de a mai vrea cineva sa preia asociatia crescatorilor de 
animale din comuna. 
 Domnul primar spune ca si alte primarii din judet au procedat astfel si nu sunt probleme. O 
sa ne orientam la cativa gospodari de baza cu animale multe si responsabili si vom incheia cu ei 
contraclele pentru atribuirea pasunii cu conditia ca sa permita pasunatul si celorlalti oameni, 
detinatori de animale.  
 Doamna secretar spune ca cei care considera ca vor solicita anumite suprafete de pasune din 
islazul comunal, vor trebui sa se abtina de la vot. 
  

Vom trece la adoptarea proiectului de hotărâre privind aprobarea inchirierii, 
prin incredinƫare directa, a unor suprafete de teren din islazul comunal ce apartine 
domeniului privat al comunei Rafaila, judetul Vaslui. 

                                 -  Cine este „pentru” ? 
     - 9 voturi „pentru” 
 

 -  Cine este „contra” ? 
 

   -  Cine se abţine ? 
Domnii consilieri Agrigoroae Constantin si Plugaru Florentin se abtin dat fiind faptul ca sunt 

proprietari de animale si vor sa solicite incredintarea unor suprafete de pasuni din pajistea 
comunala. 

 

In unanimitatea celor prezenti, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Am să prezint hotărârea în întregime. 

 
 4.  Interpelari si raspunsuri: 
  
 - Preotul paroh ne reaminteste ca vine vara si chiar sunt necesare doua aparate de aer 
conditionat la biserica si casa praznicala. 
 - Domnul primar spune ca trebuie achizitionate de pe SEAP, dar promite ca le va 
cumpara. 
  - Mai spune domnul primar ca la ora 1000 semnam contractul cu  DANLYN, pentru cei 
4,00 km de drum. Si podul de la gara va fi in curand reparat. Este prins intr-un proiect cu drumul de 
la Tibanesti, deja a avut loc licitatia. 
 - Domnul Onciu Ioan intreaba care sunt tronsoanele de drum care vor fi asfaltate? 
 - Domnul primar spune ca primul proiect unde era prins si Valea lui Nistor a picat, s-a 
aprobat cel cu 4,00 km si avem de la Poarta Tarnii pana in deal, ulita din fata Scolii de la Florin, pe 
sub vale de la Rusu pana la Bazin si ulitele de la Costica Voicu si Ion Anitei. 
 -In Plopoasa vin de luni, dar deja ne-am obisnuit sa asteptam, care luni va fi, vom 
vedea. In legatura cu proiectele in derulare, trebuie sa avem grija sa ne incadram in executia 
bugetara, sa nu depasim sumele aprobate ca nu mai primim nici un ban. 
 - Domnul Fanariu Dumitru intreaba daca este vreo sansa sa se racordeze la reteaua 
publica de apa si cei care sunt pe partea opusa, piedica fiind asfaltul. 
 - Domnul viceprimar spune ca o sa ia legatura cu cei de la Negresti, acolo au scule 
profesionale, sapa pe subt asfalt si traverseaza pe dedesubt. Mai spune domnul viceprimar ca s-a 
facut comanda pentru 100 de containere cu roti. 
 - Referitor la reteaua de apa, domnul Focsa propune sa mai facem un put forat pentru a 
face fata consumului. 
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 Supun la vot procesul – verbal încheiat în şedinţa anterioară:  
 

         -  Cine este „pentru” ? 
     - 11 voturi „pentru” 

  -  Cine este „contra” ? 
 

    -  Cine se abţine ? 
 

In unanimitatea celor prezenti, se aprobă. 
 
Domnul primar, Fînariu Constantin convoacă în şedinţă ordinară Consiliul local al 

comunei Rafaila, pentru data de 14 iunie 2018, ora 0800, ce va avea loc la sediul 
administrativ al Primăriei comunei Rafaila, cu urmatoarea ordine de zi: 

 1. Proiect de hotarare privind alegerea preşedintelui de şedinţă,  pentru perioada 
iunie – august 2018. 
 2. Proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii a IV-a, a bugetului local al 
comunei Rafaila, pentru anul 2018. 

 3. Proiect de hotarare privind aprobarea actualizarii Devizului general dupa 
procedura de achizitie publica a lucrarilor pentru investitia: „Modernizare drumuri 
locale in comuna Rafaila, judetul Vaslui”. 
 4. Proiect de hotărâre privind acordarea mandatului special reprezentantului 
asociatului in vederea exprimarii votului in Adunarea Generala a Asociatiei pentru 
Dezvoltare Intercomunitara de Utilitati Publice  pentru Serviciul de Alimentare cu 
Apa si de Canalizare din Municipiile Vaslui,  Barlad, Husi, si Orasul Negresti, Judetul 
Vaslui – APC VASLUI. 

 5. Proiect de hotarare privind aprobarea scutirii la plata a majorarilor de 
intarziere calculate ca urmare a neplatii la termen a obligatiilor fiscale restante la data 
de 31.12.2017 datorate bugetului local de catre contribuabilii - persoane fizice si 
juridice din comuna Rafaila. 

 

             
 
 
             PREŞEDINTE  DE  ŞEDINŢĂ,                  SECRETAR, 
                 
               Consilier, Rusu Vasile                                                         p. Voicu Victorita  


